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   گزارش
مجی�دی و هم 
مح�رم نویدکیا 
پیش از بازی امروز استقلال و سپاهان، وعده 
یک فوتبال هجومی از سوی دو تیم را داده اند. 
 هفته دهم ليگ برتر فوتبال در حالي عصر امروز 
آغاز مي شود كه همچنان خبري از ورود تماشاگران 
به اس��تاديوم ها نيس��ت و هواداران پس از حضور 
آزمايش��ي در دو بازي هفته ششم و هفتم، پشت 
درهاي بسته مانده اند. در غياب هواداران، ليگ هفته 
به هفته، روزهاي حساس تري را پشت سر مي گذارد 
و در بالا و پايين جدول جنگ قهرماني و سقوط در 
حال بالا گرفتن است، رقابتي كه البته هواداران از 

تماشاي نزديك آن محروم هستند!
  2 مدعي به هم رسیدند

مصاف استقلال – سپاهان، شروع هيجان انگيز هفته 
دهم است. نبرد دو مدعي ليگ بيست و يكم كه در 
هفته هاي گذش��ته از ليگ با نتايجي كه گرفته اند، 
نام شان را به عنوان مدعيان جدي جام مطرح كرده اند 
و حالا به هم رسيده اند تا با رويارويي شان ليگ به نقطه 
جوش برسد. سپاهان با 19 امتياز از 9بازي گذشته 
تنها به دليل تفاضل گل پايين تر نسبت به گل گهر 
صدرنشين در رده دوم قرار دارد. آن سو استقلال هم 

با 17 امتياز تيم چهارم جدول رده بندي است. 
فاصله دو امتيازي سپاهان و استقلال در جدول 
رده بندي، مصاف امروزشان در ورزشگاه آزادي 
را به يك بازي شش امتيازي تبديل كرده تا آنها 
با يك تير، دو نش��ان بزنند؛ هم با يكي از رقيبان 
اصلي فاصله را بيشتر كنند و هم جايگاه شان را در 

بالاي جدول تثبيت كنند. 

   نبرد مربیان نسل نو
نبرد استقلال و س��پاهان، مصاف دو مربي جوان 
ليگ هم هست. رودررويي فرهاد مجيدي 45ساله 
و محرم نويدكياي 39 س��اله، دو مربي  كه اولين 
تجربه  های مربيگري شان را در ليگ مي گذرانند و 

مي خواهند نماينده نسل نوی مربيان باشند. 
مجيدي البته نسبت به نويدكيا سابقه بيشتري 
دارد. دي ماه 97 بود كه به عنوان دستيار وينفرد 
ش��فر كارش را روي نيمكت استقلال آغاز كرد و 
ارديبهشت 98 پس از كناره گيري مربي آلماني، به 
عنوان سرمربي موقت، اولين تجربه اش را به عنوان 
نفر اول نيمكت كسب كرد. در طرف مقابل نويدكيا 
سال گذشته بود كه وارد دنياي مربيگري شد و در 

اولين قدم هم روي نيمكت سپاهان نشست. 
هم مجيدي و هم نويدكيا، زماني هدايت استقلال 
و س��پاهان را قبول كرده اند ك��ه چندين فصل 
از آخرين قهرماني دو تي��م در ليگ مي گذرد و 
هدف گذاري اين دو مربي، شكستن طلسم جام 
نگرفتن اس��ت. هدفي كه البت��ه مجيدي در دو 
فصلي كه در اس��تقلال حضور دارد و نويدكيا در 
فصل گذشته كه اولين تجربه مربيگري اش بود، 
در رسيدن به آن ناكام بوده اند. اين مسئله سبب 
ش��ده هر دو مربي در فصل جدي��د، مصمم تر از 

گذشته براي گرفتن جام دورخيز كنند. 
  مدافعان بالا، مهاجمان پایین!

استقلال در حالي به سپاهان رسيده است كه در 
9بازي گذشته، پنج مساوي و چهار برد به دست 
آورده و در كنار گل گهر و آلومينيوم تنها تيم هاي 
بدون باخت ليگ بيست و يكم هستند. آبی پوشان 
هفته گذش��ته توانس��تند پس از چهار مساوي 

متوال��ي با پيروزي ك��ه مقابل پيكان به دس��ت 
آوردند، نوار تس��اوي ها را قطع كنند. نتيجه اي 
كه باعث شد در آستانه بازي حساس با سپاهان، 
مجيدي و شاگردانش از زير بار فشار رواني خارج 

شوند و بيشتر از اين فرصت سوزي نكنند. 
البته اس��تقلالي ها با توجه به عملكرد فوق العاده 
مدافعان ش��ان، نگراني زيادي در ب��ازي امروز با 
سپاهان براي گل خوردن ندارند. آمار گل خورده 
آبي ها در 9 بازي قبلي، تنها دو گل است، ميانگين 
هر 4/5 بازي ي��ك گل، يك آم��ار فوق العاده كه 
نشان دهنده خط دفاعي مستحكم آنهاست. با اين 
حال ضعف هافبك هاي استقلال در بازي سازي و 
خلق موقعيت در كنار عملكرد ضعيف مهاجمان 
كه در گلزني موفق نش��ان نداده اند، پاشنه آشيل 
تيم مجيدي در بازي امروز مقابل سپاهان است. 

آبي پوش��ان در 9 بازي گذش��ته ب��ا زدن 9 گل، 
آمار يك گل در هر بازي را ثبت كرده اند، آماري 
ضعيف كه نشان مي دهد مهاجمان جديدي كه 
به استقلال اضافه شده اند، تاكنون نتوانسته اند 
جاي خالي ش��يخ دياباته و مه��دي قايدي را پر 
كنند. گلزني دو مدافع استقلال در بازي با پيكان، 
به خوبي بيانگر اين است كه مدافعان اين تيم در 

حال كشيدن جور مهاجمان هم هستند. 
البته مجيدي ديروز در نشس��ت خبري پيش از 
بازي تأكيد كرد اس��تقلال در بخش هجومي در 
بازي با س��پاهان و بازي هاي بعدي روند بهتري 
خواهد داشت: »در چند بازي اول به خاطر اينكه 
يك مقدار تيم مان تغيير كرده بود ش��ايد آنطور 
كه بايد و شايد آن چيزي كه مي خواستم اتفاق 
نيفتاد، ولي بازي با صنعت نفت را نگاه كنيد. ما 

هر توپي را كه ارس��ال كرديم حداقل چهار، پنج 
بازيكن در باكس داش��تيم. ه��واداران از ما يك 
فوتبال هجومي مي خواهند و اين جزئي از ساختار 
استقلال است و من هم به عنوان مربي بايد طبق 
س��اختار باش��گاه جلو بروم. مطمئن باشيد در 

بازي هاي آينده هجومي تر بازي خواهيم كرد.«
  عاشق فوتبال هجومي

در طرف ديگر سپاهان با محرم نويدكيا با شش 
برد، دو مساوی و يك باخت، تنها به دليل تفاضل 
گل كمتر در رده دوم قرار گرفته و زردپوش��ان 
اصفهان��ي از 24 امتياز ممك��ن، 19 امتياز را به 
دس��ت آورده اند. نقطه قوت س��پاهان را بايد در 
خط حمله اين تيم جست وجو كرد، جايي كه يك 
سجاد ش��هباززاده آماده در كنار شهريار مغانلو 
كه پس از چند هفته ناكامي، سرانجام پايش به 
گلزني در فصل جديد باز ش��ده است، مي توانند 
خط دفاع اس��تقلال را به دردس��ر بيندازند، به 
خصوص كه سپاهان با 13گل  زده در 9 بازي پس 
از گل گهر 14 گله، دومين خط حمله برتر ليگ را 
در اختيار دارد. با توجه به آمار خوب استقلال در 
خط دفاع و آمار قابل قبول سپاهان در خط حمله، 
جدال مدافعان و مهاجمان دو تيم در بازي امروز 

ديدني خواهد بود. 
نويدكيا هم مانن��د مجيدي ديروز در نشس��ت 
خبري تأكي��د كرد او ه��م به دنب��ال يك بازي 
تهاجمي اس��ت تا بازي امروز ديدني شود: »من 
ترجيح مي دهم ببازم، اما بازي مس��اوي نشود. 
تا الان تيمم را به خاطر كسب نتيجه مساوي به 
ميدان نفرستاده ام. من دلم مي خواهد تيمم يك 

بازي هجومي داشته باشد.«
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شيوا نوروزي

فريدون حسن

یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان 2 بار قرعه کشی شد!

مسی باز هم به رئال خورد
ديروز قرعه كشي ليگ قهرمانان اروپا در حالي برگزار شد كه عجيب ترين 
اتفاق ممكن رخ داد، در حالي كه بسياري در رؤياي تقابل ليونل مسي و 
كريستيانو رونالدو در فصول گذشته بودند، به يك باره اعلام شد اشتباهي 

در قرعه كشي رخ داده و مراسم دوباره برگزار مي شود.
   اشتباه عجیب

اما اشتباهي كه باعث ش��د قرعه كشي ابتدايي باطل ش��ود، اين بود كه 
هنگام مشخص ش��دن حريف ويارئال، آندره آرش��اوين به اشتباه گوي 
منچستريونايتد را هم در گوي ها گذاشته بود، اما به دليل رويارويي اين 
دو تيم در مرحله گروهي چنين قرعه اي ممكن نبود، ولی آرشاوين يادش 
رفت گوي يونايتد را به س��بد بازگرداند. هنگام مش��خص شدن حريف 
اتلتيكومادريد، گوي يونايتد در گلدان نبود تا احتمال برخورد اتلتيكو و 
يونايتد به صفر برسد و در نهايت روخي بلانكو حريف بايرن مونيخ در مرحله 
بعد شود. به همين علت قرعه كشي باطل اعلام شد تا ساعتي بعد دوباره 
همه چيز از نو تكرار  شود. به اين ترتيب يوفا با قبول اشتباه خود قرعه كشي 
را مجدداً برگزار كرد كه بر مبناي آن حالا لئو مسي به جاي رويارويي مجدد 

با رونالدو بايد به مصاف رقيب ديرين خود، يعني رئال مادريد برود. 
   اینتر – لیورپول بازي بزرگ

قرعه كشي در دو سيد انجام شد كه تيم هاي صدرنشين در سيد اول و 
تيم هاي دوم در سيد بعدي قرار گرفتند. در اين مرحله تيم هاي باشگاهي 
از يك كش��ور با هم رقابت نخواهند كرد و به عنوان مثال رئال مادريد با 

اتلتيكومادريد روبه رو نخواهد شد. 
س��يد اول: منچسترس��يتي)انگليس( - ليورپول )انگلي��س( - 
آژاك��س )هلن��د( – رئال مادريد )اس��پانيا( – بايرن موني��خ )آلمان( - 

منچستريونايتد )انگليس( - ليل )فرانسه( - يوونتوس )ايتاليا(.
س��يد دوم: پاري سن ژرمن )فرانس��ه( - اتلتيكومادري��د )اس��پانيا( - 
اسپورتينگ ليسبون )پرتغال( - اينترميلان )ايتاليا( - بنفيكا )پرتغال( 

- ويارئال )اسپانيا( - سالزبورگ )اتريش( - چلسي )انگليس(.
براس��اس قرعه كش��ي جديد پاري س��ن ژرمن فرانس��ه بايد رودرروي 
رئال مادريد اسپانيا قرار گيرد. بدون هيچ شكي تقابل مسي با رئال كمتر 
از تقابل قبلي او با رونالدو نخواهد بود، به ويژه اينكه حالا لئو بايد به اسپانيا 

برگردد كه واكنش هاي خاص خود را در پي خواهد داشت. 
منچستريونايتد هم با رونالدو به مصاف اتلتيكومادريد مي رود. لازم به ذكر 
نيست كه بازگشت رونالدو به مادريد هم حاشيه هاي خاص خود را خواهد 

داشت و بايد ديد عكس العمل هواداران مادريدي چه خواهد بود. 
اما چلسي، مدافع عنوان قهرماني با قرعه اي مناسب به ديدار ليل فرانسه 
مي رود، حريفي كه به نظر نمي رس��د دردس��ر زيادي براي آبي پوشان 

لندني ايجاد كند. 
بايرن مونيخ تيم آماده و سرحال اين روزهاي فوتبال اروپا هم با قرعه اي 
خوب روبه رو شد، به طور حتم سالزبورگ نمي تواند سدي براي جاه طلبي 
شاگردان ناگلزمن باشد و بايد منتظر صعود باواريايي ها به مرحله بعدي 

مسابقات بود. 
منچسترسيتي با پپ هم به اسپورتينگ ليسبون رسيدند. فيناليست 
فصل قبل ليگ قهرمانان اميدوار است با غلبه بر حريف سرسخت پرتغالي 
خود به مرحله بعدي برسد تا شايد پپ با  سيتيزن ها به خواسته ديرين 

خود، يعني قهرماني در اروپا دست پيدا كند. 
يوونتوس بحران زده، اما قرعه سختي نصيبش شد. بدون شك ويارئال 
حريفي نيس��ت كه ميدان را به راحتي به بانوي پير تقديم كند. مردان 
آلگري راه سختي را براي صعود به مرحله بعد در پيش دارند بايد از همين 

حالا كمربند ها را محكم ببندند. 
آژاكس و بنفيكا هم با هم روبه رو مي ش��وند. ديداري كه مي توان گفت 
توازن قوا در آن برقرار اس��ت و هر ك��دام كه قدر فرصت ه��ا را بدانند، 

می توانند راهي مرحله بعدي مسابقات شوند. 
اما بازي بزرگ اين مرحله بدون هيچ شكي تقابل ليورپول و اينترميلان است. 
دو تيم آماده ليگ جزيره و ايتاليا كه شايد تقابل آنها در اين مرحله فينالي 
زودرس براي ليگ قهرمانان اروپا محسوب شود. يورگن كلوپ، مردانش را 
براي ارنج مي كند، اما اينترميلان هم با سيمئونه اينزاگي حرف هاي زيادي 
براي گفتن دارد. آنها تيم ثابت كرده اند براي پيروزي حتي يك گام هم به 
عقب برنمي دارند و حالا بايد ديد كلوپ با استفاده از مرداني چون محمد 
صلاح موفق خواهد بود يا اينكه اينزاگي با استفاده از قدرت بازيكناني چون 

لوتارو مارتينز و ادين ژكو برنده اين جدال بزرگ خو اهد بود.

امروز، جدال استقلال – سپاهان در آغاز هفته دهم لیگ برتر فوتبال

شما به یک فوتبال هجومی دعوتید!

 طارمي، آشتي با اسكوچیچ
 نیمكت نشیني در پورتو

اين روزها تا دلت��ان بخواهد در خصوص مهدي طارمي خبر منتش��ر 
مي ش��ود، از آش��تي او با اس��كوچيچ، س��رمربي تيم مل��ي گرفته تا 
نيمكت نش��يني اش در پورتو. گلزن اول تيم ملي ايران يك شنبه شب 
اعلام كرد مشكلش با س��رمربي تيم ملي حل شده و مي توانيم شاهد 
حضور و گلزني دوباره او در تيم ملي باشيم، اما نيمكت نشيني همان 
ش��ب او در پورتو باز هم خبر س��از ش��د. طارمي در بازي مقابل براگا 
نيمكت نشين بود، چون چهار فرصت كليدي در دو بازي مقابل اتلتيكو 
و ليورپول را از دست داد و به نظر مي رسد كه سرمربي پورتو مي خواهد 
كمي سختگيرانه در خصوص او رفتار كند. هرچند اين موضوع زياد به 
مذاق هواداران پورتو خوش نيامد و اعتراض هاي آنها سرانجام طارمي را 
راهي زمين كرد. طارمي مقابل براگا هم گل نزد. حالا بايد منتظر ماند و 

ديد گلزن تيم ملي در ادامه چه عملكردي از خود نشان مي دهد.

از عملكرد داوران كاملًا دفاع مي كنم 
محمد مصلاي��ي، رئيس كميته داوران فدراس��يون كش��تي در دفاع 
از عملكرد داوران مرحله نهايي ليگ كش��تي گف��ت: »اينكه مربيان 
باخت شان را تقصير داوران بيندازند متأسفانه در كشتي ايران يا حتي 
ديگر كشورها در حال مرسوم شدن است. علت اصلي نيز اين است كه 
متأس��فانه مربيان ما از علم روز داوري به دور هستند و اطلاع كافي از 
قوانين روز داوري جهان ندارند. بنده به عنوان سرپرست فني مسابقات 
از نزديك شاهد قضاوت داوران بودم و فيلم مس��ابقاتي را كه اعتراض 
درباره آنها وجود داش��ت بازبيني كردم، حتي از داوران خارج از ايران 
نيز مشورت گرفتم، اما هيچ اش��تباهي نديدم و داوران خارجي نيز بر 
عملكرد بي نقص داوران ما صحه گذاشتند. هر مربي كه ادعا دارد حق 
كشتي گيرش ضايع ش��ده، به كميته داوران درخواست بدهد، ما اين 
آمادگي را داريم كه مسابقه را آناليز  كنيم و حتي روي سايت فدراسيون 
كشتي هم قرار  دهيم. بدون شك اگر سر سوزني هم داور ما اشتباه كرده 
باشد و حقي ضايع شده باشد صراحتاً به اشتباه خود اقرار مي كنيم، اما 
مطمئن باشيد با صراحت مي گويم هيچ اشتباه تأثيرگذاري در نتيجه 

هيچ كدام از مسابقات مراحل نهايي ليگ رخ نداده است.«

جوادي مرد نقره اي ایران در تاشكند

بدرقه كاروان عزم و ایمان
مراسم بدرقه تيم هاي ملي كاراته ايران جهت حضور در رقابت هاي قهرماني       خبر
آس��يا، صبح روز گذش��ته با حضور رئيس كميته ملي المپيك، رئيس 
فدراسيون كاراته، رئيس كميته تربيت بدني فراكسيون ورزش مجلس، جمعي از مسئولان ورزشي كشور و 
همچنين كادر فني و بازيكنان تمامي رده هاي سني در سالن استاد فارسي كميته ملي المپيك برگزار شد. 

صالحي اميري در مراسم بدرقه كاروان عزم و ايمان، تأكيد كرد اگر كاراته بدرخشد يك ملت احساس غرور 
مي كند و اگر چراغ كاراته خاموش شود يأس ملت افزون مي شود. طباطبايي، رئيس فدراسيون نيز در اين مراسم 
با اشاره به اينكه در سه دوره اخير مسابقات قهرماني جهان و آسيا به دليل همزماني مسابقات رده هاي سني 
نوجوانان، جوانان و همچنين مشكلات اقتصادي، تحريم ها و كرونا تيم هاي پايه كاراته ايران غايب بودند، تأكيد 
كرد: »اكنون كه در مسابقات قزاقستان تيم هاي كوميته و كاتاي مردان و زنان ايران در رده هاي سني نوجوانان، 

جوانان، اميد و بزرگسالان حضور دارند نتيجه اي تاريخي در انتظار كاروان عزم و ايمان است.«

لايحه بودجه 1401 روز گذشته از 
دنيا حيدري
      بازتاب

سوي دولت به مجلس پيشنهاد شد 
كه در اين لايحه بودجه كميته ملي 
المپيك به تفكيك از وزارت ورزش صورت نگرفته است، اين در حالي 
اس��ت كه پيش از اين كميته ملي المپي��ك و پارالمپيك بودجه اي 
جداگانه از وزارت ورزش داشتند. صالحي اميري، رئيس كميته ملي 
المپيك اما با اشاره به رويدادهاي مهمي كه پيش روي ورزش است، 
خواستار جهش و افزايش بودجه ورزش كشور شد: »ما از همه مسئولان 
تقدير مي كنيم، اما به جاي پرداخت هزينه هاي درمان و انزواگزيني در 
ورزش هزينه كنيد و نتايج خوبي بگيريد. يك ملت بدون نشاط ادامه 
نمي دهد و لازمه آن سرمايه گذاري در ورزش است. اميدوارم مسيري 
كه در بودجه انتخاب مي كنيم در جهت جهش بودجه ورزش ايران 
باشد، آنگاه در 1401 خواهيد ديد كه غم و انزواگزيني در جامعه كاهش 
پيدا خواهد كرد. امروز اين پيام را به مجلس منتقل كنيد كه هرچه در 
ورزش س��رمايه گذاري كنيد در 1401 در متن اجتماعي برداش��ت 

خواهيد كرد. خوب مي دانيم كه شرايط كشور سخت است، اما براي 
حل اين شرايط چشم و اميدمان به مجلس اس��ت. ما در 1401، سه 
رويداد مهم  داريم؛ كشورهاي اسلامي كه پيش بيني حدود 400 تا 
500 نفر در كاروان را داريم، سپس بازي هاي آسيايي را پيش رو داريم 
و با پيش بيني حدود 500، 600 ورزشكار براي اعزام و بعد هم المپيك 
جوانان. اين سه كاروان نيازمند حمايت در سطح ملي است. اميدوارم 
كميسيون فرهنگي، مجلس شوراي اسلامي و فراكسيون ورزش،  اين 
عزم و ايمان را براي حمايت از ورزش كشور داشته باشند.« كيكاووس 
سعيدي، دبير كميته ملي المپيك اما بر اين باور است كه اين موضوع 
براي همه دستگاه هاست و رديف بودجه محدود شده است: »پيشنهاد 
سازمان برنامه و بودجه به صورت دستگاهي ديده شده و رديف بودجه 
ما هم جزو وزارت ورزش تلقي شده است. البته اين بودجه فعلاً در حد 
پيشنهاد  است و بايد در كميسيون هاي تخصصي بررسي و پس از آن 
در صحن علني مطرح شود. وقتي بودجه به تصويب رسيد،  سازوكار 

مشخص خواهد شد. فعلاً بايد صبر كنيم.«

درخواست صالحي امیري از مجلس و مسئولان
جاي هزینه هاي درمان در ورزش 

سرمایه گذاري كنید

اولين نقره ايران در تاشكند به 
شميم رضوان

    چهره
نام مصطفي ميرجوادي حك 
ش��د. اس��تارت رقابت ه��اي 
وزنه برداري قهرماني جهان در ازبكس��تان اگرچه با حذف 
زودهنگام مرتضي بيگلري اولين نماينده كشورمان در گروه 
B دسته 81 كيلوگرم زده شد، اما در ادامه مصطفي ميرجوادي 
توانست با كس��ب عنوان نايب قهرماني، استارت مدال آوري 
كاروان ايران را بزند. او در حركت يك ضرب دسته 81كيلوگرم، 
توانست وزنه هاي 155، 159 و 163 را با موفقيت بالاي 
سر ببرد و به گردن آويز برنز دست يابد. رقابت در 
حركت يك ضرب اين دس��ته به قدري نزديك 
بود كه دو بار ركورد جهان شكسته شد. با وجود 
اي��ن نماين��ده اي��ران در وزن 81كيلوگرم 
توانس��ت خود را در بين مدال آوران جای 
دهد. در دوض��رب نيز جوادي ب��ار ديگر 
درخش��يد. او اين بار روي تخت��ه رفت و 
وزنه ه��اي 193، 198 و 204كيلوگرم را 
انتخاب كرد كه در بالا بردن هر س��ه وزنه 
موفق عمل كرد و توانست نقره دوضرب را 
هم به نام خ��ود ضرب كن��د. وزنه ب��ردار وزن 
81كيلوگرم ايران در مجموع با 367 كيلوگرم به مدال 
نقره رسيد و عنوان نايب قهرماني رقابت هاي قهرماني 

جهان ازبكستان را از آن خود كرد.
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فوتبال جزیره در محاصره كرونا
برنامه بازي هاي فش��رده لي��گ جزيره در 
روزهاي پاياني سال ميلادي با شيوع كرونا 
در بين تيم هاي ليگ برتري به خطر افتاده 
است. ابتلاي چند بازيكن به كرونا، تمرينات 
چند تيم را تعطيل كرد. به غير از تاتنهام، 
نش��ريه اتلتيك مدعي ش��د من يونايتد و 
اس��تون ويلا ب��ه دلي��ل افزاي��ش تعداد 
مبتلايان شان به كوويد 19 با شوك بزرگي 
مواجه شده اند تا جايي كه تمرينات شان لغو 
شده و برگزاري بازي هاي امشب ش��ان در هاله اي از ابهام قرار دارد. ديدار 
برايتون - تاتنهام نيز دقيقاً به همين خاطر لغو شد. با توجه به شيوع كرونا، 
تاتنهام فقط 11 بازيكن در اختيار داشت و عملًا چاره اي جز تعويق بازي 
وجود نداشت. اين مشكل فقط مختص به ليگ برتر نيست؛ در چمپونشيپ 
)ليگ دسته يك( ديدار ديروز كويئينزپارك رنجرز و شفيلد يونايتد به خاطر 
مثبت شدن تست كروناي چند بازيكن تيم لندني به تعويق افتاد. شياطين 
سرخ و استون ويلا امشب دو بازي مهم با برنتفورد و نوريچ دارند و به نظر 
مي رسد شانس برگزاري اين دو بازي بسيار اندك است. البته يونايتد شنبه 
شب با نوريچ بازي كرد و تست همه بازيكنان شان هم منفي بود. با اين حال 
گفته مي شود نمونه چند بازيكن و كادر تيم مثبت بوده است. دين اسميت، 
سرمربي نوريچ فاش كرد كه قبل از بازي شنبه شب تست چند نفر از كادر 
تيم مثبت شده و گويا اردوي تيم لسترسيتي نيز از كرونا در امان نمانده 
است. از اردوگاه كريستال پالاس هم خبر مي رسد مسئولان باشگاه از ترس 
كرونايي شدن بازيكنان شان جشن كريسمس خود را لغو كرده اند. بوريس 
جانسون اخيراً اعلام كرده به دليل اوج گيري كرونا در جزيره، پلن B براي 
اجراي محدوديت ها در دستور كار قرار خواهد گرفت. با اين حال ممنوعيتي 
براي حضور حداكثري هواداران در ورزشگاه ها وجود نخواهد داشت. فوتبال 
جزيره هر سال در ماه دسامبر فشرده ترين برنامه بين ليگ هاي اروپايي را 

دارد و تيم ها مجبورند هر سه روز يك بار به ميدان بروند.
این فوتبال خارجي پسندمترجم: شیوا نوروزي

فدراسيون فوتبال در حالي ديروز فراخوان تأمين البسه براي تيم هاي 
ملي فوتبال را ص��ادر كرد كه به دو ابهام بزرگ در اين خصوص پاس��خ 
نداد؛ ابهام اول در خصوص مدت زمان قرارداد قبلي است كه با توجه به 
مستندات تا سال 2023 ادامه داشته كه معلوم نيست چرا ناگهان فسخ 
شده است. طبيعي است كه پاسخگو در اين مورد فدراسيون است و بايد 
شفاف س��ازي لازم را انجام دهد. اما موضوع مهم تر از فسخ اين قرارداد 
نه چندان خوب با شركت آل اش��پورت كه بارها و بارها صابون آن به تن 
فوتبال خورده و درس عبرت نشده، اصرار دوباره فدراسيون فوتبال در 

اين فراخوان به استفاده از برند هاي خارجي است. 
چند سالي مي ش��ود كه رهبر معظم انقلاب اس��لامي بر مسئله رونق 
توليد و اس��تفاده از محصولات داخلي را تأكيد دارند و طي همين چند 
سال بسياري از رشته هاي ورزشي رو به استفاده از محصولات باكيفيت 
داخلي آورده اند، اما گويا فوتبال در اين مورد هم خود را تافته جدا بافته 
می داند و هميشه به  دنبال استفاده از محصولات خارجي است. البته در 
اين ميان نبايد از نقش پررنگ دلال هاي اطراف فدراسيون غافل شد كه 
به هر ترتيب ممكن سعي مي كنند براي مطامع و منافع خود هم كه شده 

حتي اجناس بي كيفيت خارجي را به فوتبال ما قالب  كنند. 
به رغم تمام اين واقعيت هاي بد، فدراس��يون فوتبال ب��از هم به دنبال 
استفاده از برند هاي خارجي است، در حالي كه حتي بازيكنان تيم ملي 
نيز بارها به كيفيت بد البسه خارجي اعتراض داشته اند و عنوان كرده اند 
كه از كيفيت نامناسب برخوردار است. مهم تر از تمام اين اعتراض ها و 
دلال بازي ها اين است كه فدراسيون به دغدغه مهم رهبر انقلاب اسلامي 
در استفاده از توليدات داخلي و رونق و توسعه آن بي اعتناست و هنوز كه 

هنوز است  ساز خودش را مي زند. 
هواداران قديمي تر فوتبال حتماً به ياد مي آورند كه چند دهه قبل هم تيم 
ملي و هم تيم هاي باشگاهي در رقابت هاي بين المللي از توليدات داخلي 
استفاده مي كردند، اما رشد روزافزون و افسارگسيخته استفاده از برند هاي 
خارجي باعث از بين رفتن و ركود بازار كار توليدات داخلي شد، به گونه اي 
كه امروز حتي نام و نشاني هم از برخي از آنها ديده نمي شود. و جالب اينكه 
اين برند هاي خارجي هيچگاه اجناس مرغوب و دست اول خود را در اختيار 
فدراسيون فوتبال و تيم هاي ملي قرار نداده اند و حتي بعضاً در تأمين به موقع 
آنها نيز كارشكني كرده اند. ضمن اينكه شركت هاي خارجي فقط البسه و 
مايحتاج تيم ملي بزرگسالان را تأمين مي كنند، از اين رو هميشه شاهد 
اعتراض تيم هاي رده هاي سني، اميد، بانوان، فوتسال و فوتبال ساحلي در 

خصوص عدم تأمين لباس مناسب بوده و هستيم. 
حال با توجه به تمام اين مسائل، فراخوان فدراسيون فوتبال و دعوت از 
شركت هاي خارجي براي تأمين البسه تيم ملي جاي سؤال دارد. اينكه 
قرار است تا كي از يك سوراخ گزيده ش��ويم و باز هم چشم هايمان را 
روي حقيقت ببنديم، اتفاقي است كه بايد مسئولان فدراسيون فوتبال 

پاسخ آن را بدهند. 
شركت هاي توليد البسه ورزشي داخلي سال هاست كه مغلوب رانت ها و 
دلال بازي هاي موجود در فدراسيون فوتبال شده اند و بدتر اينكه هيچ صداي 
حق خواهانه اي هم در اين خصوص شنيده نمي شود، چون دست آقايان 
فدراسيون نشين در جيب بيت المال است و خرج كردن براي شان ساده ترين 
كار ممكن. بنابراين به نظر مي رسد ابتدا بايد دست دراز آقايان به جيب مردم 
قطع شود و در نوبت بعد آنها را مجبور به استفاده از توليدات داخلي كرد، 
چون ثابت شده فوتبال و فدراسيون نشينان آن حداقل تاكنون هيچ عزمي 
براي انجام اين مهم ندارند و فقط و فقط خواسته هاي زياده خواهانه دلالان و 
شركت هاي خارجي را اجابت مي كنند. خواسته هايي كه حتماً ته آن عايدي 
و درآمد خوبي هم براي آقايان دارد. درآمد هايي كه طي سال هاي گذشته 

توليد ملي ورزش را ضعيف كرده و به نابودي كشانده است. 
فدراسيون فوتبال مي تواند در اين موضوع مهم فدراسيون هاي واليبال و 
كشتي را مدنظر قرار دهد كه اتفاقاً تعداد مسابقات بين المللي آنها بيشتر از 
فوتبال است، اما با استفاده از توليدات داخلي در بزرگ ترين آوردگاه هاي 
ورزش جهان حاضر مي ش��وند و اتفاقاً تاكنون ديده و ش��نيده نشده كه 
واليباليست يا كشتي گيري به كيفيت توليدات داخلي اعتراض داشته باشد. 

پس به نظر مي رسد فوتبال بايد نگاه خارجي پسند خود را اصلاح كند.

سَم بليتز

ديلي ميل 


